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Az elmúlt esztendő gyermekvédelmi 
feladatainak ellátásáról szervezett tanács-
kozást a Körös-szögi Kistérség Humán 
Szolgáltató Központjának Gyermekjóleéti 
Szolgálata, melyen az intézmény munka-
társai mellett a gyermekekkel foglalkozó 
intézmények vezetői vettek részt. A ked-
den délután rendezett konferencián előbb 
Mihaleczné Kovács Mária, a kistérség iro-
davezetője, majd Bagaméri László, a Hu-
mán Szolgáltató Központ igazgatója kö-
szöntötte a vendégeket, köztük Földesi Zol-
tánt, parlamenti képviselőt. Az elmúlt esz-
tendőben végzett munka beszámolóját Tóth 
Tamásné vezető családgondozó, szakmai 
egységvezető prezentálta a közönségnek. 
Kiderült, hogy 2009-ben gyarapodott a kis-
térségi intézményben gyermekvédelemmel 
foglalkozó létszám, s ezzel már kevés ki-
vétellel eleget tesznek a vonatkozó törvé-
nyi előírásoknak. Ezután településenként 
beszámolt Tóth Tamásné az ellátottak lét-
számáról. A családsegítők legfontosabb fel-

adata – hangsúlyozta több alkalommal is az 
előadó –, hogy a családból kiemelt gyerek 
mielőbb visszakerüljön a családi kötelékbe. 
Az elmúlt év tapasztalatai alapján a veszé-
lyeztetettség okai: a tankötelezettség elmu-
lasztása; a gyerekek magatartási, beillesz-
kedési zavarai; a családok súlyos megélhe-
tési, anyagi problémái; a szenvedélybeteg-
ségre autaló tünetek; a szülői elhanyagolás; 
a családi konfl iktusok; szabálysértési eljá-
rások miatti intézkedések valamint a csalá-
don belüli bántalmazás. Ezt követően Tóth 
Tamásné, mint a Humán Szolgáltató Köz-
pont legnagyobb erősségét említette, hogy 
helyben lévő pedagógiai és védőnői támo-
gatással tudják gyermekvédelmi munká-
jukat folytatni, hiszen az intézménybe in-
tegrálódott a Pedagógiai Szakszolgálat és 
Nevelési Tanácsadó, valamint a Védőnői 
Szolgálat is. Az előadást követően a tanács-
kozás résztvevői feltehették kérdéseiket, 
s megbeszélhették a múlt tapasztalataira 
építve a jövő feladatait.

Egy év gyermekvédelem
Szarvas Város Közoktatási és Közgyűj-

teményi Intézménye Székely Mihály Szak-
képző Iskolájában március elejéig a szak-
képző évfolyamot végzők közül a fodrász, 
pincér, szakács, kereskedő tanulók tettek 
szakmai gyakorlati szintvizsgát.

Vizsgafeladataik által számos szakmai 
kompetencia területen bemutatták gya-
korlati tudásukat. A fodrászokat a Békés 
Megyei Kereskedelmi és Iparkamara ál-
tal megbízott Cseh István mesterfodrász, 
a szintvizsga elnöke kiemelten jónak érté-
kelte. Hangsúlyozta, hogy az eredményes-
séget a kiváló szakoktatóknak és az átlag-

tól jobb tárgyi feltételekkel rendelkező tan-
műhelyeknek köszönhetik. 

Hasonlóképpen eredményesen zárultak 
a többi szakmában szervezett szintvizsgák 
is. Hatvan tanuló közül huszonhatan értek 
el jeles illetve jó eredményt.

A jövőre nézve mindez biztató, hiszen a 
szintvizsga teljesítése feltétele a szakképe-
sítő vizsgára bocsájtásnak.

Március végén a bútorasztalosok és a 
kőművesek adnak számot szakmai fel-
készültségükről. Ez a két hiányszakma a 
2010. február 1-től bevezetett ösztöndíjas 
támogatás miatt népszerűbb lett. Remélhe-
tőleg az ösztöndíjrendszer a szakmai ered-
mények színvonalát is emeli majd.

Sutyinszky Zoltán, szakképzési vezető

Szintvizsga


